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EMLÉKEZTETŐ 

a Rendészeti Ágazati Érdekvédelmi Tanács (RÁÉT) 
üléséről 

 
 

Helyszín: Belügyminisztérium (Budapest, I. ker. Szentháromság tér 6.), Kossuth Lajos 
tanácsterem 
 
Időpont: 2025. május 22.  9.00 – 11.00 óra 
 
Levezető elnök:  Kovácsné dr. Szekér Enikő személyügyi helyettes államtitkár 
 
Jelen vannak:  Kormányzati-Munkáltatói Oldal képviselői, jelenléti ív szerint 
   Magyar Rendvédelmi Kar (MRK) Konzultatív Tanács (KT) 
   képviselői, jelenléti ív szerint (1. melléklet) 
Napirendi pontok: 
 

1. A rendvédelmi szervek hivatásos és rendvédelmi igazgatási állományát érintő, 2025. I. 
félévének folyamatban lévő jogszabály-módosításai. 

2. A rendvédelmi szervek személyi állománya illetménye és béren kívüli juttatásai. 
3. Tájékoztatás a rendvédelmi szervek személyi állományát érintő kimutatásokról (korfa, 

férfi-nő arány, egészségkárosodási járadék stb.).  
4. Egyebek.   

 
 

Napirend előtt 
 

Kovácsné dr. Szekér Enikő (BM személyügyi helyettes államtitkár) köszöntötte az ülés 
résztvevőit, és ismertette az ülés napirendi pontjait. Ezt követően helyettes államtitkár asszony 
tájékoztatta a RÁÉT ülést, hogy Powell Pál jelenleg a MRK ügyvivő elnöke, mivel a 
nemzetbiztonsági állomány tagjának az MRK-ban fennálló tagsága, közgyűlési tagsága és az 
MRK Közgyűlésében betöltött tisztségviselői megbízatása, valamint a Polgári 
Nemzetbiztonsági Szolgálatok Tagozat 2025. március 1-jén megszűnt. Az új elnök Markovics 
György r. alezredes. A Cégbíróságnál a változásbejegyzés megtörtént, május végén várható a 
jogerőre emelkedés.  
 
Powell Pál úr (MRK ügyvezető elnöke) a jelenlévők köszöntése után mindenekelőtt jelezte, 
hogy a javasolt napirendi pontokkal egyetért. A NAV Tagozat, valamint a NAV szervezet 
szakmai elfoglaltság miatt nem tud részt venni az ülésen.  
Elnök úr megköszönte az eddigi támogatást, a szervekkel történő jó szakmai együttműködést, 
és ugyanezen segítséget, támogatást kérte az új elnök számára. A Rendőrségi Tagozat új 
alelnöke Pach Dániel r. őrnagy. 
 
Elnök úr megköszönte továbbá a segítséget a József Attila Színház előadása keretében ünnepelt 
gyermeknap lebonyolítása vonatkozásában. 
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Laponyi Zsolt őrmester ügyében az állomány állásfoglalást kért az MRK-tól, mely – a 
folyamatban lévő fegyelmi eljárásra figyelemmel – ilyen jellegű deklarációt nem tett. 
Mindemellett szükséges lenne az állomány felé az ORFK vagy az MRK részéről egy 
megnyugtató tájékoztatás kibocsátása. 
 
Markovics György r. alezredes (MRK elnök) hangsúlyozta, hogy a RÁÉT a munkáltatók 
fontos szakmai fóruma, a felmerülő problémák megbeszélésének, továbbításának egyik 
színtere. Elnök úr jelezte, hogy a RÁÉT stábjának összetétele változatlan marad. 
 
Kovácsné dr. Szekér Enikő megköszönte Powell Pál elnök úr munkáját, a kialakult bizalmi-
szakmai kapcsolatot. 

 
1. napirendi pont 

 
Kovácsné dr. Szekér Enikő (BM személyügyi helyettes államtitkár) ismertette a belügyi 
feladatellátás hatékonyságát támogató és a kapcsolati erőszak elleni küzdelmet erősítő 
törvények módosításáról szóló, kihirdetés előtt álló T/11628. törvényjavaslat főbb elemei: 
- a polgári nemzetbiztonsági szolgálatokhoz vezényeltekre kiegészítő rendelkezések, 
- a hivatásos pótlék mértékének emelése a rendvédelmi egészségkárosodási ellátás 

esetében érvényesítésre kerül, ehhez átmeneti lépcsőzetes szabály kerül beépítésre, 
- a csecsemőgondozási díj, a gyermekgondozási díj és az örökbefogadói díj 

kedvezményéről szóló 2025. évi XVI. törvényben biztosított kedvezmények 
érvényesítése a hivatásos és a határvadász állomány tekintetében, 

- a kötelező egészségbiztosítás ellátásairól szóló 1997. évi LXXXIII. törvény 
módosításáról szóló 2025. évi XXIV. törvény szabályainak átvezetése,  

- a fegyelmi eljárás felfüggesztését az egészségügyi szabadság önmagában nem alapozza 
meg, minden esetben kötelezően vizsgálni kell, hogy az egészségügyi állapota 
ténylegesen akadályozza-e az eljárás alá vontat a védekezésének előterjesztésében, 

- a rendvédelmi egészségkárosodási ellátás tekintetében az Országgyűlési Őrség 
állományára speciális szabályok kerülnek bevezetésre.  

 
A Hszt. módosítást tartalmazó rendelkezésekről szóló áttekintést a 2. melléklet tartalmazza.  
 
A törvényjavaslathoz kapcsolódó végrehajtás szabályozás előkészítése megkezdődött: 
- Figyelemmel arra, hogy a hivatásos pótlék mértékének emelésével végrehajtott 

illetményemelés is kihat az egészségkárosodási ellátásra, indokolt a rendelet kiegészítése 
azzal, hogy a határozatot a hivatásos pótlék emelése miatt új határozatot kell hozni, a 
változást követő 15 munkanapon belül hivatalból [54/2016. (XII. 22.) BM rendelet 
módosítása]. 

- A fegyelmi rendeletben rögzíteni szükséges, hogy a fegyelmi jogkör gyakorlója 
egészségügyi szabadság esetén megkeresi az alapellátó orvost, aki véleményt mond, 
orvosszakmai szempontból, amely köti a fegyelmi jogkör gyakorlóját [11/2006. (III. 14.) 
BM rendelet módosítása]. 

- A polgári nemzetbiztonsági szolgálatokhoz vezényelt hivatásos állományra tekintettel 
bekerül a Hszt-be, hogy a más szervhez szolgálati beosztásba is történhet a vezénylés, 
ehhez igazodva technikai módosítás szükséges [154/2015. (VI. 19.) Korm. rendelet 
módosítása]. 
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- A rendvédelmi egészségkárosodási ellátás tekintetében az Országgyűlési Őrség 
állományára vonatkozó speciális szabályok kerülnek rögzítésre, erre figyelemmel 
szükséges új miniszteri rendelet kiadása és néhány miniszteri szintű szabály módosítása.  

 
Kérdés hiányában az 1. napirendi pontot helyettes államtitkár asszony lezárta. 

 
2. napirendi pont 

 
Kovácsné dr. Szekér Enikő általános jelleggel tájékoztatta a résztvevőket, hogy 2025/2026. 
tekintetében a kormányzati szándék: 

- a bérintézkedések beépítésre kerültek a bázisba, 
- a fegyverpénz céltartalékba került, a forrás biztosított (a költségvetési törvény 

előkészítése folyamatban van, abban illetményt érintően kizárólag a hivatásos 
állománynak tervezett fegyverpénz, illetve az önkormányzati tisztviselők 
illetménye tekintetében van egyeztetés). További illetményemelést érintő 
intézkedés, döntés nem várható. 

 
A fegvyerpénz biztosításához a fegyveres és rendvédelmi feladatokat ellátó szervek hivatásos 
állományának szolgálati juttatásáról szóló kormányrendelet munkaanyagként elkészült, 2025 
novemberében várható annak elfogadása, 2026 februárjában pedig a fegyverpénz kifizetése). A 
szolgálati juttatásra jogosultak meghatározásának alapja a hivatásos esküben tett 
kockázatvállalás. A jogosultak köre a munkaanyag szerint: 
- a rendvédelmi feladatokat ellátó szervek hivatásos állományának szolgálati 

jogviszonyáról szóló 2015. évi XLII. törvény (Hszt.) hatálya alá tartozó hivatásos 
állomány,  

- a honvédek jogállásáról szóló 137/2024. (VI. 28.) Korm. rendelet (Hjkr.) hatálya alá 
tartozó hivatásos és szerződéses állomány, 

- a Nemzeti Adó- és Vámhivatal személyi állományának jogállásáról szóló 2020. évi 
CXXX. törvény (Nszjtv.) hatálya alá tartozó pénzügyőri állomány, amennyiben 
pénzügyőri munkakört tölt be, 

- a polgári nemzetbiztonsági szolgálatok személyi állományának jogállásáról szóló 2024. 
évi LXX. törvény (Pnbjt.) hatálya alá tartozó hivatásos állomány. 

 
A juttatással érintett állomány nagysága közel 57000 fő (Hszt.), 1.464 fő határvadász. 
 
Májer József, a GHÁT Fejezeti Összefoglaló Főosztály vezetője tájékoztatta a résztvevőket, 
hogy a költségvetés tervezéséhez a beérkezett javaslatokat összegezték. A rendvédelmi 
alkalmazottakat érintő illetményfejlesztésre javaslat készült. A bankszámlaköltségtérítés, 
cafetéria, utazási költségtérítés tekintetében nem kerül sor emelésre.  
 
[MRK kérdése, hogy a nyugdíj előtti rendelkezési állományban lévők jogosultak-e a 
fegyverpénzre. Személyügyi helyettes államtitkár asszony jelezte, hogy a jelenlegi jogszabályi 
háttér alapján elvileg igen, de még nincsenek konkrét vezetői döntések, a felvetést javaslatként 
kezeljük.]  
 
További kérdés hiányában a 2. napirendi pontot helyettes államtitkár asszony lezárta.   
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3. napirendi pont 
 
A rendvédelmi szervek személyi állományát érintő kimutatásokról (korfa, férfi-nő arány, 
egészségkárosodási járadék) szóló prezentációt a 3. melléklet tartalmazza. 
 
Powell Pál kérdésére Kovácsné dr. Szekér Enikő jelezte, hogy a nyugdíj előtti rendelkezési 
állomány törvényi szabályozása nincs napirenden. 
 

4. napirendi pont 
 
A) Ruházat 
 
Kovácsné dr. Szekér Enikő a ruházati tárgykör kapcsán kiemelte, hogy az egyenruházati 
termékek fejlesztése során az alapanyagminták minden esetben laboratóriumi vizsgálatot 
követően kerülnek a rendvédelmi szervek képviselőiből összeállított szakértői felülvizsgáló 
bizottság általi elfogadásra és bevezetésre. Nem kerül jóváhagyásra olyan alapanyag, mely 
tulajdonságai nem felelnek meg a rá vonatkozó szabványban foglalt előírásoknak. Az új 
egyenruházati termékekkel kapcsolatban benyújtott reklamációt a gyártó gazdaságok minden 
esetben kezelik, a hibás termékeket kicserélik. 
 
Simon Nimród főosztályvezető (BM Gazdasági Helyettes Államtitkárság) hangsúlyozta, 
hogy 2010-től a ruházati utánpótlási ellátmány egy részét átutalással/készpénzben, másrészt 
természetben kapja meg az állomány, melynek megjelenése nagymértékben javult az utóbbi 
időben. Minden évben ruházati szemle zajlik, a pótlási kötelezettség pedig fokozatosan csökken 
(a pótlási kötelezettség 90%-a a kiegészítő termékekre, rendfokozati jelzésekre, névtáblákra, 
karjelvényekre terjed ki). A szemlén a ruházat sok esetben gyári csomagolásban kerül 
bemutatásra; a szemletapasztalatok alapján az állomány rendelkezik a megfelelő ruházati 
termékekkel. 
 
A természetbeni ellátásként elrendelt termékkör 2022-ben a teljes illetmény 8-12%-a, 2023-ban 
23-42%-a, 2024-ben 35-42%-a volt (ez nem tartalmazza a polgári ruhanormás állományt). 
2023-ban a természetbeni ellátás során az állomány 81,79%-a élt azzal a lehetőséggel, hogy 
módosította az előzetesen meghatározott termékkört, volt olyan szervezet, ahol ez 97,05% volt. 
 
A természetbeni ellátáson felül az elmúlt 3 évben a ruhapénzre kifizetett összegek: 

- 2022. év : 4,268 mrd Ft; 2023.: 3,241 mrd Ft; 2024.: 2,901 mrd Ft,  
A kifizetett ruhapénzből az egyenruházati boltban vásárolt egyenruha értéke: 

- 2022.: 142 millió Ft; 2023.: 111 millió Ft; 2024.: 113 millió Ft. 

A ruházati szabályzat biztosítja, hogy ha az állomány a pótlási kötelezettségének -, illetve az 
elrendelt új ruházat beszerzésének eleget tesz, a fennmaradó részt civil ruha vásárlására 
fordíthatja. A civil ruházatra fordított összeg aránya a ruházati ellátmány összegéhez képest 
2022.: 90%, 2023.: 71%, 2024.: 53%.  
 
Évente nagyságrendileg 100.000 darab termék kerül kiosztásra alapellátás, alapellátás 
kiegészítés és utánpótlás körében, viszont az ezekhez kapcsolódó reklamációk száma évente 
száz alatti. Minden reklamáció kivizsgálásra és megválaszolásra kerül. 
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Az állomány részéről jelentkező problémák nagy része olyan termékeknél merül fel, amelyek 
garanciális időn túliak, több évesek; a bakancsok tekintetében sok esetben elhasználódtak, 
lekopott, így már nem látható a belső címkéken a méretállás, a gyártási idő, és a termék életkora 
mellett ezen okokból sem lehet garanciával élni.  
Előfordult olyan eset is, amikor a lábbeli új állapotú, de 7 évvel korábbi beszerzésű, így a termék 
az állománynál állásában ment tönkre. 
 
A belügyi szervek részéről évente készül javaslat arra vonatkozóan, a következő évben milyen 
termékek kerüljenek bele az ellátási körbe; a következő évre még nincs döntés. 
 
Az egyenruházati bolti árjegyzék felülvizsgálata évenként megtörténik, az elmúlt évek 
emelkedő inflációs rátájával szemben a 2024. évben egyes egyenruházati termékek ára 
csökkent, emellett áremelésre 2025. évben sem került sor. 
 
A ruházati utánpótlási illetmény kifizetését miniszter úr engedélye alapján május 31-ig végre 
kell hajtani. Erről az érintett szervek írásban megkapták a feladatot. 
 
Főosztályvezető Úr kérte, hogy ha probléma van a ruházati termékekkel, akkor az átvételt 
követően azt azonnal jelezzék. Sok esetben fordul elő, hogy a méterproblémákat évekkel az 
ellátás megtörténte után jelzi az állomány, mert az átvételkor nem próbálja fel a terméket. A 
garanciális problémáknak is megvan a bejelentési folyamata.  
 
Évente kerül megkötésre az ellátási szerződés, néha ez valóban csúszik, pl. ez előfordult a 
rendőrségnél, a nagy szervezetre és szerteágazó termékkörre, valamint méretállásra tekintettel. 
Az ellátást jelenleg zökkenőmentes. 
 
Főosztályvezető úr kiemelte továbbá, hogy  

- a ruházati termékek fejlesztésére a belügyi szervek által benyújtásra kerülő javaslatok 
alapján kerül sor, a prioritások a szakmai egyeztetések során kerülnek meghatározásra; 

- a ruházati szemle tapasztalatok összegyűjtése során szintén készül összesítés a ruházati 
termékkel való megelégedettségről, és a felmerülő fejlesztési javaslatokról, 

- a fejlesztési javaslatokat a szakirányítás támogatja (az új hátizsák jelenleg csapatpróbán 
van, tesztelése folyamatos), 

- a ruhaszemlék számát BM rendelet szabályozza (alapja azon vezetői döntés, hogy meg 
kell tartani az évi kétszeri szemlét), 

- esőkabát beszerzése folyamatban van (Bordás Anikó bv. ezredes asszony tájékoztatása),  
- a 2024. évben a gyakorló ruházat fejlesztése eredményeként új termék került 

bevezetésre, mely használata vezetői elrendelés alapján, az egységesség megtartása 
érdekében történt és történik a 2025. évben is,  

- a hatályos RUSZ 16. §-a szerint a ruházati utánpótlási ellátmány rendeltetése a 
szolgálati feladatok ellátásához szükséges ruházati termékek és felszerelési cikkek 
beszerzése. A ruházati utánpótlási ellátmány terhére kell biztosítani a fejlesztés 
eredményeként újonnan rendszeresített, a ruházati ellátási normába bekerült ruházati 
terméknek és felszerelési cikknek a beszerzését is, 

- a polgári ruhás ellátási normába sorolt állomány részére a gyakorló ruházat 2024. évben 
került kiosztásra természetbeni ellátásként. Az ezt megelőző- és az idei évben sem 
kapnak természetbeni ellátást a Rendőrség esetében a polgári ruházati normába sorolt 
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hivatásos állományú igényjogosultak (kivéve idén az idegenrendészeti szerv állományát 
14.494,- Ft értékben), tehát a teljes ruházati utánpótlási ellátmány kifizetésre 
került/kerül részükre, 

- jó gyakorlatként említette az ORFK vármegyei szervezeteinél azon nyilvántartást, mely 
tartalmazza, hol, milyen méretállású ruha áll rendelkezésre, így egymás között tudnak 
termékeket cserélni. 

 
Rendőrségi Tagozat: a bakancsoknál gyakori probléma a cipőtalpleválás (ezen bakancsok 
újak, nem használták, de 7-8 évig álltak a raktárban), garanciát nem tudnak érvényesíteni, a 
problémát pedig kezelni szükséges. 
 
Simon Nimród Az észrevétel kapcsán már a korábbi évek során megtörtént az intézkedés. A 
belügyi szervek részére meghatározásra került, hogy a raktári készletben lévő korábbi évek 
során gyártott lábbelik munkavédelmi célra kerüljenek felhasználásra, azok az egyenruhás 
állomány részére nem kiadhatók. Az egyenruházati termék egyéb célú felhasználását a ruházati 
szabályzat módosításával biztosítottuk. (A BM rendelet 2023 évben került módosításra.)  
A gyártói oldal részére is elrendelésre került, hogy a gyártó raktárra nem gyárthat, így a 
megrendeléseket éves igények alapján biztosítja. 
 
Főosztályvezető úr mindemellett jelezte, hogy a BV részéről folyamatban van egy 
bakancsfejlesztés, ami az élettartalmat tovább növelheti, így a felmerülő problémákat 
remélhetőleg ez megoldja. 
 
B) Gépjárművek 
 
Az elmúlt évben a rendőrség az elrendelt jármű állománycsökkentést végrehajtotta, amely során 
843 db gépjármű árverésen keresztül kivonásra került a rendszerből, továbbá a belügyi szervek 
részére 118 db lett átadva, ezen felül az OPSZ használatában 778 db jármű található. 2025-ben 
tovább folytatódik az elhasznált gépjármű kivonása és értékesítése (677 db). 
 
A gépjárművek cseréjének elkövetkező 5 évi ütemtervét elkészítették és a Belügyminisztérium 
Rendészeti Államtitkárság részére 2024. év végén felterjesztették. Ebből a tervből 2025. évre 
24,1 milliárd forint összegben 999 db járőrgépkocsi és 450 db közúti személygépkocsi 
beszerzését javasolta az ORFK. 
 
C) Duális képzés 
 
Belügyminiszter úr 2025. május 5-én jóváhagyta „A rendészet és közszolgálat ágazat civil 
szakképző intézményeiben tanulók rendvédelmi szerveknél megvalósított duális képzésének 
2024/2025. tanévi megvalósulásáról” szóló, az érintett rendvédelmi szervek részére előzőleg 
továbbított részletes jelentést. A jelentés alapjául szolgáló, hasonló tárgyú előterjesztés tűzte ki 
célul a rendvédelmi pályaorientációs szakképzésben résztvevő tanulóknak a duális képzés 
rendvédelmi szerveknél történő megvalósításának lehetőségét, egyben a rendvédelem 
utánpótlási kérdéseinek hatékony kezelését. 
 
A Közszolgálati technikus szakma Rendészeti technikus szakmairányán tanuló, a civil 
technikumok 13. évfolyamos tanulói részére indított duális képzés 2024/2025. tanévet érintő 
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szakasza 2025. február végén lezárult. A megvalósított duális képzési programok 
eredményeinek értékelése, a tapasztalatok áttekintése alapján a jóváhagyott jelentés - a 
2025/2026-os tanév gördülékeny elindítására vonatkozóan - javaslatokat fogalmazott meg. 
  
 duális 

helyszínek 
száma/db 

gyakorlati 
oktatók 
száma/fő 

tanulói 
létszám
/fő 

jelentkezés 
száma/db/
% 

technikumok 
száma /db 

Rendőrség 64 182 202 141/69 42 
Büntetés-végrehajtás 15 30 72 54/75 23 
Katasztrófavédelem 9 44 37 4/10 11 
OIF* 0 0 0 0 0 
Összesen 88 256 311 195/62 76 

∗ Az Országos Idegenrendészeti Főigazgatóság nem akkreditált duális képzőhelyként, mivel náluk 
csak tiszti beosztásban látható el feladat, az érdeklődőket a Nemzeti Közszolgálati Egyetem felé 
érdemes irányítani. Ha képzőhelyként akkreditálják magukat, az ORFK vállalása szerint át tud 
irányítani jelentkezőket az OIF részre a jövőben.  

 
D) Egységes élelmezés 
 
Kovácsné dr. Szekér Enikő tájékoztatta a résztvevőket az egységes élelmezésre vonatkozó 
koncepció kialakításáról, melynek egyeztetése megkezdődött. Fontos kérdést rendez a tervezett 
szabályozás, amely a rendvédelmi szervek és az Országos Mentőszolgálat állományának 
idősávokra bontva, étel-ital biztosítására kerül sor egységes ellátásként, az alábbi esetekben: 

• elemi csapásokkal, ipari és környezeti katasztrófákkal összefüggő védelmi, 
mentési, rendfenntartási munkálatok, 

• a lakosságot kiemelten veszélyeztető események kezelése, 
• gyűlések, tömegrendezvények biztosítása, tömegkezelési feladatok, 
• védett személy részvételével zajló olyan rendezvények biztosítása, amelyek több 

rendvédelmi szerv bevonásával kerülnek végrehajtásra, 
• a határőrizeti feladatok ellátása céljából más szolgálati helyről átrendelt, a 

munkáltató által biztosított objektumban elszállásolt állomány tagja, amennyiben 
az elhelyezés és szolgálatellátás körülményei az önellátást nem teszik lehetővé,  

• illetve minden egyéb esetben, akiknek a szolgálatteljesítési ideje az eredetileg 
tervezett szolgálatteljesítési időt az 50%-ával meghaladja. 

 
E) Powell Pál úr jelezte, hogy a fegyverpénz egy részét indokolt lenne a rendvédelmi 
alkalmazottak részére biztosítani. 
 
F) Markovics György úr felajánlotta az MRK segítségét egy generációs/korfa stratégia 
összeállításához.  
 
Kovácsné dr. Szekér Enikő (BM személyügyi helyettes államtitkár) további kérdés híján az 
ülést bezárta. 

 
2025. június „       „ 
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